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Zápis z řádného zasedání AS FaVU ze dne 21. 9. 2021 

Úterý 21. 9. 2021, 10.00 h., hybridní forma, odkaz: https://bit.ly/3kf800A 
 

Přítomni: Karel Bařina, Jana Kořínková, Barbora Lungová Jakub Polách, Natálie Sodomková; 

on-line přítomni: Vojtěch Vaněk, Martin Žák, Tomáš Hrůza, Martin Mazanec; 

Omluveni: Tadeáš Polák, Marie Štindlová, Filip Cenek 

Hosté:  

              
Program zasedání:  

1. Schválení programu jednání dne 21. 9. 2021, Karel Bařina;  

2. Schválení zápisu z jednání AS FaVU ze dne 2. 9. 2021, Karel Bařina;  

3. Informace vedení fakulty, Filip Cenek;  

4. Projednání a schválení investic hrazených z Fondu reprodukce investičního majetku FaVU VUT,  

    Filip Cenek, Jana Kořínková;  

5. Projednávání nominace kandidáta na jmenování rektorem, Karel Bařina;  

6. Různé;  

7. Schválení termínu příštího řádného zasedání AS FaVU, Karel Bařina.  

 

1. Schválení programu jednání dne 21. 9. 2021, Karel Bařina; 

Na základě připomínky T. Hrůzy byli on-line připojení senátoři vyzváni K. Bařinou, předsedou senátu, 

k vyjádření svého stanoviska při hlasování vždy jmenovitě. 

 

V průběhu projednávání bodu se dostavila B. Lungová. 

Usnesení: AS FaVU souhlasí s programem zasedání AS FaVU dne 21. 9. 2021 v předloženém znění 

beze změn. 

Hlasování: pro: 8., proti: 0, zdržel se: 0, nepřítomen: 1, omluveni: 2.  Usnesení schváleno. 

 

Do jednání se dostavil M. Žák. 

2. Schválení zápisu z jednání AS FaVU ze dne 2. 9. 2021, Karel Bařina; 

K. Bařina neobdržel od senátorů žádné doplňující návrhy ke znění předloženého zápisu. 

Usnesení: AS FaVU schvaluje zápis ze dne 2. 9. 2021 v předloženém znění beze změn. 

Hlasování: pro: 8, proti: 1, zdržel se: 0, nepřítomen: 0, omluveni: 2. Usnesení schváleno. 

 

3. Informace vedení fakulty, Filip Cenek; 

Děkan svou osobní nepřítomnost na zasedání omluvil z důvodu nutné účasti na Kolegiu rektora VUT a poslal 

informace k bodu 3 v písemné podobě: 
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- Průběžný stav čerpání provozního rozpočtu fakulty k datu 9. 9. 2021 ve struktuře schváleného návrhu je 

k dispozici akademické obci na senátním sharepointu; vedoucím středisek a řešitelům projektů byla 

připomenuta nutnost včasného vyčerpání prostředků; děkan EO rovněž připomněl Pravidla rozpočtu (Článek 

10, odst. 6): „S ohledem na hladký běh hospodaření v závěru účetního roku vydává do konce září aktuálního 

roku vedoucí ekonomického oddělení metodický pokyn o termínech oběhu dokladů na FaVU VUT, s kterým 

jsou seznámeni všichni zaměstnanci fakulty.“ V měsíční periodicitě je už druhým rokem elektronicky 

zveřejňováno průběžné čerpání ateliérů, kabinetů, dílen a katedry, viz 

https://www.favu.vut.cz/fakulta/organizacni-struktura/tajemnik/f99487/d198608. 

 J. Kořínková uvedla, že rektorátem VUT prozatím nebyly vydány závazné termíny oběhu dokladů pro konec 

kalendářního roku 2021. Předpokládá, že po jejich vydání požadovaný dokument M. Jirků vypracuje.  

 

M. Žák přešel do on-line prostředí. 

 

- Na vlastní žádost přechází k 1. 11. 2021 vedoucí EO Marcela Jirků na Ústav soudního inženýrství VUT; na 

místo vedoucí/ho EO FaVU bude v souladu s Řádem pro obsazování pracovních míst na VUT vypsáno 

výběrové řízení. 

 J. Kořínková uvedla, že žádost M. Jirků byla děkanem schválena. 

 

- Začal semestr v prezenčním módu výuky, aktuální opatření jsou aktualizována jako loni na stránce 

https://www.favu.vut.cz/koronavirus a zasílána rovněž newsletterem. Hlavní omezení se zatím týká jednání 

orgánů vymezených VŠ zákonem (viz Čl. 13 aktuálního Rozhodnutí rektora VUT) – nad 20 osob pouze 

očkovaní nebo s testem, nutná kontrola u vstupu. 

 K. Bařina uvedl, že na AS FaVU se omezení vzhledem k počtu členů/členek senátu nevztahují. V případě 

vyššího počtu účastníku jednání akademického senátu by bylo nutné se prokázat očkováním, ochrannou lhůtou 

nebo testem.  

 J. Kořínková žádala o odpověď, kam mají studenti odevzdávat hlášení o očkování, ochranné lhůtě nebo 

testu. N. Sodomková upozornila, že studenti podávají před vstupem do budovy pouze elektronické čestné 

prohlášení o bezinfekčnosti, které je zasíláno do systému APOLLO. 

 

- Prosba děkana na senátorku Marii Štindlovou, resp. senátora Vojtěcha Vaňka, aby krátce informovali AS 

FaVU o chystaném dotazníku pro studující a zaměstnance, který připravuje tzv. Pracovní skupina (o které 

bylo děkanem referováno na zasedání AS FaVU dne 22. 6. 2021, viz zápis). 

 V. Vaněk informoval AS FaVU o zřízení pracovní skupiny, jejímž úkolem je ve spolupráci se sdružením 

Konsent nastavení fakultních mechanismů a bezpečného prostředí pro studenty a akademické pracovníky, 

které budou preventivně bránit potenciálně nevhodnému chování a problematickým jevům, a to jako reflexi na 

situace, které vznikly na fakultě v minulých obdobích. 

https://www.favu.vut.cz/fakulta/organizacni-struktura/tajemnik/f99487/d198608
https://www.favu.vut.cz/koronavirus
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Činnost skupiny koordinuje M. Štindlová, členy jsou K. Hládeková, L. Klodová, T. Javůrek, F. Cenek, V. Vaněk, 

A. Žufníček, K. Srbová, A. Gajdošík, Z. Kubíková a M. Hořínek. Z jednání pracovní skupiny se sdružením 

Konsent vzešla řada témat a podnětů, která budou řešena, např. otázka ombudsmana, nastavení metodiky a 

zpracování informací se stanovením postupů pro řešení problematických situací a dalších. V současné chvíli se 

chýlí ke konci řešení jedné z projednávaných oblastí, a to zpracování dotazníku pro respondenty z fakulty 

(studenty, akademické a THP pracovníky). K dotazníku zpracovaném sdružením Konsent měla pracovní 

skupina výhrady, nereflektoval, pravděpodobně z neznalosti, specifika fakulty, pracovní skupině se jevil příliš 

formální, proto pracovní skupina přistoupila ke zpracování vlastního dotazníku. Do pracovní skupiny byla 

přizvána Z. Kubíková jako vystudovaný sociolog a M. Hořínek. Konečná podoba dotazníků bude konzultována 

s odborníkem – sociologem. Výsledkem spolupráce se sdružením Konsent bude i zřízení studijního 

předmětu/předmětů zohledňujících řešenou problematiku.  

 J. Kořínková upozornila na RSP schválené zařazení povinného předmětu pro studenty prvních ročníků bc. 

stupně studia s názvem Respekt až na půdu (akademickou), který byl schválen spolu s předměty Malba 

v architektuře I a Malba v architektuře II hlasováním RSP per rollam. 

 Na dotaz N. Sodomkové týkající se procesu schvalování nových předmětů a trvání schvalovacího předmětu 

bylo J. Kořínkovou, B. Lungovou a V. Vaňkem sděleno, že se jedná o dlouhodobý proces trvající v řádu jednoho 

akademického roku, který musí být podložen zpracovanými podklady v českém a anglickém jazyce a 

garantován garantem předmětu. 

 J. Kořínkové požádala děkana FaVU VUT v pondělí 20. 9. 2021, vzhledem ke svému pracovnímu vytížení, o 

zproštění funkce v RSP. 

  

4. Projednání a schválení investic hrazených z Fondu reprodukce investičního majetku FaVU VUT, Jana 

Kořínková;  

J. Kořínková, předsedkyně EK AS FaVU informovala o průběhu schvalování investic hrazených z Fondu 

reprodukce investičního majetku FaVU VUT a předložila schválené usnesení EK AS FaVU. 

Ve svém komentáři zmínila:  

 J. Kořínková rozporuje termín předložení návrhu nákupu investic, nesouhlasí s projednáváním návrhu 

v podzimním termínu; za vhodný termín schvalování nákupu investic považuje jarní měsíce, aby byl dostatek 

času pro nákup zařízení ve zbývající části roku; 

 vzhledem k cenám nepřesahujícím částku jednoho milionu za zařízení v předloženém návrhu není nutno 

zařízení pořizovat prostřednictvím velkého výběrového řízení; 

 návrhy pro nákupy z investičních prostředků soustředěny vedením fakulty v jarních měsících. Navazovala 

úspěšná jednání děkana fakulty s vedením univerzity o úhradách některých položek z centrálních investic; 

 z přeloženého návrhu nákupů z investičních prostředků (příloha č. 1) upozornila na zařazení nákupu digitální 

tiskárny s příslušenstvím pro knihařskou dílnu (zařízení pro výuku) a nutnost dofinancování nákupu 

hlubotiskového listu v projektu ERDF II pro KTM z FRIM fakulty.  

 Ekonomická komise AS FaVU děkanem předložený návrh nerozporuje a souhlasí s ním. 
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Usnesení EK AS FaVU: EK AS FAVU se seznámila s podklady pro nákup investic z FRIM FaVU, které 

obdržela dne 5. 9. 2021, a doporučuje investiční část rozpočtu FaVU VUT pro rok 2021 ke schválení. 

Hlasování: pro: 3, proti: 0, zdržel se: 1. Hlasování proběhlo per rollam. Usnesení schváleno.  

 

Usnesení AS FaVU: AS FaVU souhlasí s nákupem investic hrazených z FRIM FaVU ve znění předloženém 

děkanem dne 5. 9. 2021.  

Hlasování: pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0, nepřítomen: 0, omluveni:  2. Usnesení schváleno. 

 

5. Projednávání nominace kandidáta na jmenování rektorem, Karel Bařina;  

AS FaVU zhodnotil setkání s prof. Dr. Ing. Pavlem Zemčíkem a doc. Ing. Ladislavem Janíčkem, Ph.D., MBA, 

LL.M., uchazeči o místo kandidátů na jmenování rektorem, která proběhla  

dne 15. 9. 2021. Po následné diskuzi ke skutečnostem předloženými uchazeči a seznámení se 

s harmonogramem volby a vyhlášení kandidáta na jmenování rektorem VUT v Brně pro funkční období únor 

2022 až leden 2026 (příloha č. 2) přistoupil AS FaVU k hlasování o případné nominaci/nominacích uchazečů za 

kandidáta/y na jmenování rektorem.   

 

V průběhu jednání se dostavil do jednání osobně M. Žák. 

 

Usnesení č. 1 k nominaci kandidáta na jmenování rektorem pro funkční období únor 2022 až leden 2026: 

AS FaVU souhlasí v souladu s článkem 28, odstavec 1b Volebního řádu AS VUT s podáním nominace na 

kandidáta/kadidáty na jmenování rektorem VUT pro období únor 2022 až leden 2026. 

Hlasování: pro: 6, proti: 2, zdržel se: 1, nepřítomen: 0, omluveni: 2. Usnesení schváleno. 

 

Usnesení č. 2 k nominaci kandidáta na jmenování rektorem pro funkční období únor 2022 až leden 2026: 

AS FaVU souhlasí v souladu s článkem 28, odstavec 1b Volebního řádu AS VUT s podáním nominace dvou 

kandidátů na jmenování rektorem VUT pro období únor 2022 až leden 2026. 

Hlasování: pro: 0, proti: 0, zdržel se: 9, nepřítomen: 0, omluveni: 2. Usnesení neschváleno.  

 

Usnesení č. 3 k nominaci kandidáta na jmenování rektorem pro funkční období únor 2022 až leden 2026: 

AS FaVU navrhuje v souladu s článkem 28, odstavec 1b Volebního řádu AS VUT  

prof. Dr. Ing. Pavla Zemčíka na kandidáta na jmenování rektorem Vysokého učení technického v Brně pro 

období únor 2022 až leden 2026 a pověřuje předsedu akademického senátu MgA. Karla  

Bařinu, DiS. k vyřízení formálních náležitostí podání návrhu. 

Hlasování: pro: 0, proti: 0, zdržel se: 9, nepřítomen: 0, omluveni: 2. Usnesení neschváleno. 
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Usnesení č. 4 k nominaci kandidáta na jmenování rektorem pro funkční období únor 2022 až leden 2026: 

AS FaVU navrhuje v souladu s článkem 28, odstavec 1b Volebního řádu AS VUT  

doc. Ing. Ladislava Janíčka, Ph.D., MBA, LL.MM. na kandidáta na jmenování rektorem Vysokého učení 

technického v Brně pro období únor 2022 až leden 2026 a pověřuje předsedu akademického senátu MgA. Karla 

Bařinu, DiS. k vyřízení formálních náležitostí podání návrhu. 

Hlasování: pro: 8, proti: 0, zdržel se: 1, nepřítomen: 0, omluveni: 2. Usnesení schváleno. 

 

 J. Kořínková na základě pověření AS FaVU vznesla telefonický dotaz k tajemnici AS VUT na způsob podání 

nominace AS VUT. Tajemnicí byla odkázána na Volební řád AS VUT a předsedu volební komise prof. Ing. 

Josefa Štětinu, Ph.D. 

 K. Bařina ověří způsob podání nominace na setkání Volební komise AS FaVU dne 24. 9. 2021. 

 

6. Různé; 

6.1 Zřízení e-mailové adresy SK AS FaVU pro zasílání podnětů studenty, K. Bařina; 

SK AS FaVU, dle informace J. Polácha požádala o zřízení e-mailové adresy systémového integrátora FaVU 

VUT V. Balouna. Adresa zatím nebyla zřízena. Jako alternativu navrhuje zřízení profilu na platformě Discord, 

kde by moderátor z řad studentské komory evidoval podněty a předával je po projednání ve SK AS FaVU 

k projednání AS FaVU. Způsob komunikace se studenty navrhuje vyzkoušet ve dvouměsíčním testovacím 

období, které bude vyhodnoceno.  

 Komunikaci prostřednictvím platformy Discord uvítal a doporučuje i V. Vaněk, který upozornil na možnosti 

platformy a její využívání na půdách různých univerzit. Aktivitu studentů vítá jako otevření diskuze nad 

rozšířením možností společné komunikace na VUT i v jiném prostředí než v prostředí doporučovaného MS 

Teams.  

 

Do jednání se dostavil po jednání kolegia rektora F. Cenek, děkan FaVU VUT. 

Z jednání odešli M. Žák a J. Kořínková. 

 

7. Schválení termínu příštího řádného zasedání AS FaVU, Karel Bařina.  

Usnesení: Příští řádné zasedání AS FaVU se bude konat ve středu 13. 10. 2021, od 8.00 hod., prezenční 

formou. 

Hlasování: pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, nepřítomni: 2, omluveni: 2. Usnesení schváleno. 

 

Zapsala: Jana di Lenardo 

Schválili: Karel Bařina, předseda AS FaVU 

Vojtěch Vaněk, místopředseda AS FaVU – předseda KAP 

Natálie Sodomková, místopředsedkyně AS FaVU – předsedkyně SK 


